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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  28 de juliol de 2009 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora 
Bartomeu Gili Nadal,     regidor 
Magdalena Llull Ferrer,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Pere Obrador Alzina,     regidor 
Francesc Lliteras Reche,    regidor 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
Guillem Caldentey Crego,    regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
No hi assisteixen: 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
  
Ordre del dia 
 

1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 31 de març, 26 de 
maig i 23 de juny de 2009. 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la  modificació de l’acord de Ple de dia 31 de març de 
2009 referent a l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat 
autònoma de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per realitzar les obres 
d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol d’Artà. 
 
3. Aprovació, si s’escau, del conveni de col·laboració entre el Govern de les Illes 
Balears i l’Ajuntament d’Artà per millorar l’oferta de places públiques de primer 
cicle d’educació infantil i les condicions educatives de la primera infància. 
 
4. Aprovació, si s’escau, del projecte d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol 
d’Artà. 
 
5. Aprovació, si s’escau, del plec de clàusules economicoadministratives que han de 
regir la contractació de l’obra d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol d’Artà 
mitjançant  procediment obert i tramitació urgent. 
 
6. Ratificació, si s’escau, de l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà a l’Associació 
Mallorca Rural. 
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7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pels grups Els Verds-Esquerra 
d’Artà i Unió d’Independents d’Artà, sobre la recepció de TV3 a les Illes Balears. 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Els Verds-Esquerra d’Artà 
sobre les mesures de protecció, conservació i difusió del valors patrimonials, 
paisatgístics i naturals dels espais costaners protegits del terme municipal. 

 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Els Verds-Esquerra d’Artà 
relativa a instar la Fundación Biodiversidad a incloure com a Lloc d’Interès 
Comunitari les Badies d’Alcúdia i Pollença entre les àrees d’acció i estudi objecte 
del projecte “INDEMARES LIFE+07/NAT/E/000732 Inventario i designación de la 
Red Natura 2000 en áreas marinas del Estado Español”. 

 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de maig i juny 
de 2009. 
 
11. Precs i preguntes. 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 31 de març, 26 de maig 
i 23 de juny de 2009 
 
En acompliment del que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle demana als membres de la corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions del dies 31 de març, 26 
de maig i 23 de juny de 2009, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de 
l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible 
formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que a l’acta de dia 31 de març de 2009, en el foli 
recto núm. 37, paràgraf núm. 23, línia núm. 30, manca la resposta a la pregunta núm. 
8.10 i s’ha d’incloure: 
“Aquestes reunions s’han produït.” 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que a l’acta de dia 31 de març de 2009, en el foli 
verso núm. 14, paràgraf núm. 8, la línia núm. 17, manca incloure: 
 
“En conseqüència, justifiquen la seva abstenció per l’errada en el procediment d’aquest 
procés d’inspecció.” 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, diu que a l’acta de dia 31 de març de 
2009, en el foli recto núm. 39, paràgraf núm. 15, línia núm. 36, en la resposta al prec 
núm. 2, manca incloure: 
 
“Suposo, Guillem, que això ho dius a tots els ciutadans i ciutadanes d’Artà.” 
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Després d’haver fet les correccions, i com que no hi ha més intervencions, els reunits 
acorden, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i onze els assistents: 
 
 Aprovar, per unanimitat, les actes de les sessions dels dies 31 de març, 26 de maig i 23 
de juny de 2009. 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la  modificació de l’acord del Ple de dia 31 de març de 
2009 referent a l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat 
autònoma de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per realitzar les obres 
d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol d’Artà 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, exposa que el Ple de l’Ajuntament celebrat el dia 
31 de març de 2009 aprovà el conveni de col·laboració entre la comunitat autònoma de 
les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per realitzar les obres d’ampliació del Col·legi 
Públic Na Caragol d’Artà. 
Explica que en l’esmentada sessió ja es va dir que en l’antecedent núm. 5 del conveni, 
on havia de figurar el pressupost total d’execució del projecte, hi figurava la part que 
correspon a la Conselleria, és a dir, 1.647.493,05 �. 
També es va dir que aquest extrem es va explicar a la Conselleria i que ens varen dir 
que estava bé, ja que, segons ells, la quantitat esmentada es referia al pressupost de la 
subvenció i no al pressupost total d’execució del projecte d’obres. 
 
Una vegada que els tècnics de la Conselleria d’Educació i Cultura han revisat el 
conveni, diu la regidora d’Educació, ens han proposat modificar l’acord de Ple de dia 31 
de març, en el sentit de modificar l’apartat referent a la quantitat corresponent al 
pressupost total d’execució del projecte i a l’aportació de la Conselleria d’Educació i 
Cultura, ja que consideren que era una errada allò que figurava en l’anterior text del 
conveni. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que és una errada administrativa. A més, diu que 
votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, explica que ja va dir a la Comissió Informativa que 
aquesta rectificació s’havia fer. Diu que aquesta signatura del conveni s’havia d’haver 
fet durant l’any 2007 i per motius polítics no es va signar. Finalment, assegura que 
agraeix la signatura d’aquest conveni. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la modificació de l’acord de Ple de dia 31 de març de 2009 referent a 
l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat autònoma de les Illes 
Balears i l’Ajuntament d’Artà per realitzar les obres d’ampliació del Col·legi Públic Na 
Caragol d’Artà. 
 
2. Facultar el batle perquè pugui signar els documents que siguin necessaris per complir 
aquest acord. 
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3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
3. Aprovació, si s’escau, del conveni de col·laboració entre el Govern de les Illes 
Balears i l’Ajuntament d’Artà per millorar l’oferta de places públiques de primer 
cicle d’educació infantil i les condicions educatives de la primera infància. 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, explica el conveni de col·laboració entre el Govern 
de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per millorar l’oferta de places públiques de 
primer cicle d’educació infantil i les condicions educatives de la primera infància, que 
conté les clàusules següents: 
 
Primera. Objectiu del conveni 
 
Aquest Conveni té per objectiu fixar la col·laboració entre el Govern de les Illes 
Balears, mitjançant la Conselleria d’Educació i Cultura i l’Ajuntament d’Artà, per 
millorar l’oferta de places públiques de primer cicle d’educació infantil, atenent les 
necessitats d’Artà, i afavorir la qualitat educativa dels centres. Amb aquest objectiu, 
ambdues parts es comprometen a dur a terme: 
a) La creació i la consolidació de places de primer cicle d’educació infantil.   
b) El sosteniment de centres de primer cicle d’educació infantil. 
c) La millora de l’organització i el funcionament dels centres que integrin la xarxa i la 

col·laboració en matèria d’assessorament psicopedagògic als centres i als serveis per  
a famílies. 

d) L’oferta d’activitats, serveis i programes per a l’enfortiment de les capacitats 
educatives de les famílies amb infants menors de tres anys, tenguin el seu fill 
escolaritzat o no.  

e) La detecció, el diagnòstic i la integració dels infants amb necessitats específiques de 
suport educatiu i el suport a ells i, si s’escau, a les seves famílies. 

 
Mitjançant la signatura d’aquest conveni, les escoles infantils de titularitat de 
l’Ajuntament d’Artà formaran part de la xarxa d’escoles infantils públiques de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
Segona. Centres i serveis educatius  
  
L’Ajuntament d’Artà és titular de les escoles infantils següents: 
 
— EEI Estrella de Mar, de la Colònia de Sant Pere, escoleta autoritzada amb el codi de 
centre número 07013280. 
— EEI d’Artà, amb denominació específica pendent de determinar. Aquest centre és de 
nova creació i acollirà 34 places de consolidació i 33 de nova creació. 
 
Els serveis educatius que desenvoluparà l’Ajuntament d’Artà, tenint en compte els 
apartats c), d) i e) de la clàusula 1 d’aquest Conveni, són els següents: 

— Taller de massatge infantil 
— Tallers amb famílies d’infants de 0-3 anys 
— Espai familiar 

Aquests serveis es donaran d’acord amb les demandes que es produeixin al municipi i 
les possibilitats de suport econòmic o de recursos humans que pugui rebre de la 
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Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
Tercera. Compromisos i drets de l’Ajuntament d’Artà 
 
1. En el marc dels objectius fixats a la clàusula 1, amb la subscripció d’aquest conveni, 
l’Ajuntament d’Artà adquireix els compromisos següents: 
 
a) Participar en els programes de col·laboració entre administracions inclosos en els 
Plans Biennals d’Actuació per a l’Educació de la Primera Infància, així com en els plans 
i programes que elabori l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància, per tal de 
millorar les condicions educatives de la primera infància i les capacitats educatives de 
les seves famílies en els centres de què és titular. 
 
b) Afavorir la formació del personal, docent i no docent, i facilitar-li la participació en 
els cursos i en les activitats de formació que s’organitzin. 
 
c) Facilitar els mecanismes o els procediments de supervisió del funcionament dels 
centres que l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància posi en marxa. 
 
d) Presentar, en el darrer trimestre de cada any (a partir de 2009), una memòria 
explicativa de la situació de l’oferta de places de primer cicle d’educació infantil. 
 
e) Posar a disposició de l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància la informació 
que li sigui requerida, en els terminis que s’estableixin i per mitjà de les eines que se li 
indiquin, segons allò que disposa la clàusula següent, referida als distints aspectes del 
funcionament de les escoletes i de la realitat de la primera infància del municipi. 
 
f) Facilitar a l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància la supervisió dels centres 
de què sigui titular i dels serveis i programes relatius a l’educació de la primera infància. 
 
g) Fer constar, en la retolació, en la informació, en les comunicacions i en la publicitat 
referida al centre, la col·laboració de la Conselleria d’Educació i Cultura i la seva 
pertinença a la Xarxa d’Escoletes Públiques, mitjançant els logotips corresponents i 
d’acord amb les instruccions que es dictin.  
 
2. La subscripció d’aquest Conveni permet a l’Ajuntament d’Artà participar en les 
convocatòries d’ajuts que convoqui la consellera d’Educació i Cultura per a la creació i 
la consolidació de places de primer cicle d’educació infantil, per al sosteniment de 
centres de primer cicle d’educació infantil i per a l’oferta d’activitats, serveis i 
programes per a l’enfortiment de les capacitats educatives de les famílies amb infants 
menors de tres anys, tenguin el seu fill escolaritzat o no, i per al funcionament de serveis 
educatius d’atenció primerenca. Els criteris de distribució dels ajuts són els establerts als 
articles 5 a 7 del Decret 131/2008. 
 
A més, l’Ajuntament d’Artà comptarà amb la informació i l’assessorament que li 
proporcioni la Conselleria pel que fa a les escoletes i a l’atenció educativa de la primera 
infància, en el marc d’aquest Conveni. 
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Quarta. Compromisos de la Conselleria d’Educació i Cultura 
 
Amb la subscripció d’aquest conveni, la Conselleria d’Educació i Cultura  adquireix els 
compromisos següents: 
 
a) Aprovar dins el primer trimestre de cada any, d’acord amb les seves disponibilitats 
pressupostàries i mitjançant ordre, la quantia dels mòduls sobre la base dels quals es 
faran les convocatòries dels ajuts corresponents per a la creació, la consolidació i el 
sosteniment de centres de primer cicle d’educació infantil, així com per al funcionament 
de serveis educatius d’atenció primerenca i per al funcionament de serveis i programes 
per a l’enfortiment de les capacitats educatives de les famílies, d’acord amb el que 
estableix l’article 8 del Decret 131/2008, de 28 de novembre, pel qual s’estableix i es 
regula la xarxa d’escoles infantils públiques i els serveis per a l’educació de la primera 
infància de la comunitat autònoma de les Illes Balears i es crea l’Institut per a 
l’Educació de la Primera Infància. 
 
b) Tenir en compte les necessitats de l’Ajuntament d’Artà i els diferents municipis i 
illes de la comunitat autònoma de les Illes Balears en l’elaboració del Pla Biennal i dels 
programes que elabori l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància. 
 
c) Proporcionar a l’Ajuntament d’Artà les eines perquè pugui facilitar la informació 
amb relació a l’organització i el funcionament dels centres que integrin la xarxa i dels 
serveis per a famílies a què fa referència la clàusula anterior (apartat 1c). 
 
d) Afavorir la formació del personal docent, i facilitar la participació en els plans de 
formació permanent del professorat de la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
e) Comunicar a l’Ajuntament d’Artà les actuacions que es realitzin en el si de 
l‘Administració autonòmica relacionats en concret amb l’objectiu de la xarxa i la 
millora de l’atenció educativa de la primera infància en general i posar a la seva 
disposició tota aquesta informació. 
 
Cinquena. Participació de les famílies 
 
Ambdues parts es comprometen a col·laborar per a la utilització dels centres educatius 
com a espais de serveis integrals per a totes les famílies amb infants d’edats 
corresponents a l’educació infantil, de manera que puguin esdevenir, de mica en mica, 
espais on les famílies de l’entorn puguin trobar referents d’informació, d’assessorament, 
de documentació, de formació, de diàleg amb altres famílies i, en general, per a tot allò 
que els pugui significar un acompanyament positiu en el procés de configuració de les 
seves capacitats i projecte parentals.  
 
Sisena. Seguiment del Conveni 
 
Es constituirà una comissió mixta de seguiment d’aquest Conveni, formada per: 
 
— Tres membres en representació de la Conselleria d’Educació i Cultura. Un d’ells serà 
el director de l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància, o persona en qui delegui; 
els altres dos seran nomenats per la consellera d’Educació i Cultura, a proposta del 
director de l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància. 
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— Tres membres en representació de l’Ajuntament d’Artà, nomenats pel batle de la 
corporació.  
 
Aquesta comissió es reunirà a petició de qualsevol de les parts, que ho ha de sol·licitar 
amb una antelació mínima de deu dies. 
 
Setena. Vigència 
 
Aquest conveni té una durada indefinida, excepte  si és una denúncia d’alguna de les 
parts amb un mínim d’un mes d’antelació a la data en què es vulgui rescindir. Ara bé, 
ambdues parts hauran de complir amb els objectius i els compromisos derivats de la 
firma d’aquest conveni i del que estableix el Decret 131/2008, així com amb les 
obligacions que estableix la normativa de subvencions, en el cas d’haver percebut ajuts 
d’acord amb l’establert a la clàusula 3. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que està d’acord amb el conveni i que UIA n’ha 
perseguit l’elaboració. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. Diu que no entén el 
procediment de la Conselleria d’Educació i Cultura. En el conveni no es detalla cap 
quantitat, la qual cosa, segons ell, dificulta la gestió econòmica de l’Ajuntament. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Educació i Cultura del 
Govern de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per millorar l’oferta de places 
públiques de primer cicle d’educació infantil i les condicions educatives de la primera 
infància. 
 
2. Facultar el batle perquè pugui signar el conveni i els documents que siguin necessaris 
per complir aquest conveni. 
 
3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes 
Balears. 
 
4. Aprovació, si s’escau, del projecte d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol 
d’Artà 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, explica que el projecte d’ampliació del Col·legi 
Públic Na Caragol d’Artà està redactat pels arquitectes Aina Salvà Tejedor i Alberto 
Sánchez López. 
 
Explica que l’esmentat projecte té l’informe de supervisió de l’IBISEC amb proposta 
d’aprovació del projecte bàsic i d’execució. 
 
Finalment, l’esmentada regidora diu que el projecte ha rebut un informe favorable de 
l’arquitecta municipal. 
  
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, manifesta la seva conformitat. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de l’aprovació del projecte. Explica 
que aquest projecte s’inicià l’any 2006. Assegura que el coneix i opina que és un bon 
projecte. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. Aprovar el projecte de les obres d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol d’Artà. 
 
2. Ordenar la seva publicació mitjançant un edicte en el BOIB, en compliment de 
l’article 149 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les 
Illes Balears. 
  
5.  Aprovació, si s’escau, del plec de clàusules economicoadministratives que han 
de regir la contractació de l’obra d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol 
d’Artà mitjançant procediment obert i tramitació urgent. 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, explica el contingut del plec de condicions que ha 
de regir la contractació de l’obra d’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol d’Artà, 
mitjançant procediment obert i tramitació urgent. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana, amb relació als criteris de l’adjudicació, el per 
què es valoren més les millores al projecte que les millores econòmiques. 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, diu que en tenir atorgada una subvenció de la 
Conselleria d’Educació i Cultura per executar l’obra, és millor donar més puntuació a 
les millores al projecte. 
A més, diu que durant l’execució de les obres, la direcció tècnica hi va detectant 
mancances i aquestes millores al projecte serviran de borsa per cobrir aquestes 
mancances. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’expedient de contractació, mitjançant procediment obert i tramitació 
urgent, ja que és una oferta econòmicament més avantatjosa, amb diversos criteris 
d'adjudicació per a l'obra que consisteix en l’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol 
d’Artà, i convocar la seva licitació. 

 
2. Autoritzar, en quantia de 1.604.861,83 �, la despesa que per a aquest Ajuntament 
representa la contractació referenciada corresponent a l’exercici de 2009, a càrrec de la 
partida 4225 62233 de l'estat de despeses del Pressupost Municipal d'aquest Ajuntament 
per a l'exercici 2009 i en quantia de 903.138,17 �, la despesa que per a aquest 
Ajuntament representa la contractació referenciada corresponent a l’exercici de 2009, a 
càrrec de la partida 4225 62234 de l’estat de despeses del Pressupost Municipal 
d’aquest Ajuntament per a l’exercici de 2009. 
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3. Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars que regirà el contracte d'obres 
consistent  en l’ampliació del Col·legi Públic Na Caragol d’Artà per procediment obert 
i tramitació urgent, oferta econòmicament més avantatjosa, amb diversos criteris 
d'adjudicació. 

 
4. Publicar, en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i  en el perfil del contractant, un 
anunci de licitació, perquè durant el termini de tretze dies puguin presentar les 
proposicions que estimin pertinents. 
 
6. Ratificació, si s’escau, de l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà a l’Associació 
Mallorca Rural 
 
El batle explica que han rebut un escrit de Mallorca Rural, iniciativa comunitària 
Leader, en el qual comuniquen a l’Ajuntament que el Programa Leader + es va tancar el 
31 de desembre de 2008 i ara s’ha començat un nou període. 
El nou Leader estarà inclòs dins el PDR de Balears, i per tal de poder complimentar tots 
els requisits legals perquè Mallorca Rural continuï amb el grup que el gestiona a 
Mallorca, és necessari que el Ple de l’Ajuntament adopti els acords següents: 
— Ratificar l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà a l’Associació Mallorca Rural. 
— Nomenar un nou representant com a representant titular d’aquesta corporació en 
l’Associació Mallorca Rural. 
 
El batle diu que l’Equip de Govern proposa ratificar l’adhesió de l’Ajuntament a 
l’Associació Mallorca Rural i proposa nomenar la tinent de batle, Maria Francesca 
Servera Pascual, com a representant de la corporació a l’Associació Mallorca Rural. 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que s’hauria de 
començar a treballar efectivament sobre aquest tema, no només en la igualtat salarial. 
Diu que convindria que el Parlament Europeu fes una directiva en aquest sentit. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que vol separar els dos punts de la part dispositiva i 
que es votin per separat. Explica que ells estan a favor del primer punt, però no del 
segon. Opinen que la representant a l’Associació Mallorca Rural seria millor que fos la 
regidora de Comerç i Desenvolupament Rural. Finalment, demana quins són els 
projectes inclosos en el Programa Leader +. 
El batle li diu que són la restauració dels abeuradors del municipi i el canvi de les 
aixetes públiques. 
  
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord amb allò que demana el regidor 
d’UIA, referent a separar els dos punts de la part dispositiva i votar els punts per 
separat. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, demana el mateix que els altres 
representants municipals, ja que, segons ell, la representant proposada per l’Equip de 
Govern no ha actuat bé en altres actuacions del món rural. Posa com a exemple que no 
va voler incloure el projecte de l’escorxador en el Pla Estatal d’Inversió Local. Diu que 
el paper de la regidora d’Hisenda no va ser l’ideal. 
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El batle diu que l’Equip de Govern manté la proposta. Considera que els dos membres 
de la Corporació que tenen la dedicació exclusiva són els que han de dur el pes dels 
treballs municipals. A més, diu que l’Equip de Govern donarà suport a la persona 
proposada perquè li agrada la seva manera de fer feina. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que no considera que la persona proposada no tengui 
el perfil adequat, només exposa que hi ha una regidora delegada d’aquesta àrea. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana la votació per separat i al·ludeix a la situació 
econòmica actual de l’Ajuntament. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, diu que votarà en contra, atès que no 
confia en aquest representant. 
 
El batle diu que li pareix que hi ha una campanya per desprestigiar aquesta persona. 
Diu que no vol separar la votació, atès que suposa un desprestigi per a aquesta persona. 
 
Els reunits, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 3 vots en contra (PP i EV-Esquerra d’Artà) 
i 1 abstenció (UIA), acorden: 
 
1. Ratificar la permanència d’aquest Ajuntament com a soci de l’Associació Mallorca 
Rural. 
 
2. Nomenar Maria Francesca Servera Pascual com a representant titular d’aquesta 
corporació en l’Associació Mallorca Rural. 
 
3. Trametre aquest acord a Mallorca Rural. 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pels grups Els Verds-Esquerra 
d’Artà i Unió d’Independents d’Artà, relativa a la recepció de TV3 a les Illes 
Balears 
 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
“L’arribada de la TDT (televisió digital terrestre) pot significar un retrocés de la llengua 
catalana en l’àmbit televisiu. Cal girar aquesta situació i aconseguir que suposi un 
augment de les hores d’emissió en català”; en aquest sentit es pronuncià el Parlament de 
les Illes Balears en un acord de dia 3 de juny de 2008, encara ben actual; però el 
moment de l’apagada analògica s’aproxima i la situació no està resolta. 
 
Les emissores d’abast estatal no estan obligades a programar en la nostra llengua i, a la 
pràctica, només RTVE mantindrà alguna desconnexió. Així doncs, l’ús de la llengua 
catalana quedarà circumscrit a les televisions autonòmiques, insulars i locals, i a les 
procedents d’altres territoris de llengua catalana. Per tant, en el millor dels casos, només 
un terç de la programació que podran veure els telespectadors de les Balears per TDT 
serà en llengua catalana. 
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La Llei 3/1986, de 29 d’abril, de normalització lingüística, estableix que el català ha de 
ser la llengua usual en les emissions de ràdio i televisió i en els altres mitjans de 
comunicació social de titularitat de l’Administració autonòmica o sotmesos a la seva 
gestió. Així, no obstant això, la presència de la llengua catalana a la TDT a les 
televisions locals de les Illes Balears està regulada de manera insuficient en el Decret 
31/2006, de 31 de març, sobre el règim jurídic de les concessions de TDT en l’àmbit de 
les Illes Balears. 
 
La Llei 3/1986 també obliga el Govern a assegurar l’arribada a les Balears del màxim 
de canals en llengua catalana. Durant els darrers anys, i gràcies en bona mesura als 
esforços de la societat civil, amb l’OCB en primer terme, s’han pogut veure a les 
Balears TV3, Canal 33, Canal 9 i Punt 2, als quals ja no s’han sumat els que han 
aparegut posteriorment d’altres cadenes privades. 
 
El 16 de desembre de 2005 se signà un acord de reciprocitat entre el Govern de les Illes 
Balears i la Generalitat de Catalunya i entre IB3 i la CCMA, que garanteix que TV3 
arribi a les Illes Balears i IB3 a Catalunya a través de la TDT. Per la seva banda, el 
Govern espanyol havia de concedir un múltiplex específicament per a l’emissió a les 
Illes de televisions en català; aprofitant aquest múltiplex s’acorda la recepció a les 
Balears de dos canals de la CCMA, sense especificar quins. Però l’acord inclou altres 
aspectes, com ara l’exclusió dels programes de producció aliena o d’esports sobre els 
quals les dues entitats tenguin drets. 
 
L’acord és insuficient tant pel que fa a l’exclusió de continguts als quals podran accedir 
els ciutadans de les Illes Balears, com pel fet que no garanteix l’arribada de més 
emissions de televisió en català, la qual cosa ha de ser una prioritat dels poders públics 
davant l’augment del nombre d’hores d’emissió en castellà que suposarà l’entrada de la 
TDT. 
 
De moment, no hi ha acords de reciprocitat amb RTVV o amb Andorra Televisió. 
 
Per tot això, els grups municipals Els Verds-Esqurra d’Artà i Unió d’Independents 
d’Artà presenten al Ple municipal els acords següents per a la seva aprovació: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a procurar la modificació de l’acord amb la 
Generalitat de Catalunya, per tal de no tapar en cap cas les emissions de l’una i l’altra i 
garantir la recepció de la totalitat de canals autonòmics de ràdio i televisió en llengua 
catalana d’ambdues comunitats. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat i el Govern de les Illes Balears a adoptar els acords 
necessaris per incrementar al màxim els canals en llengua catalana que es rebin a les 
Illes Balears amb l’assignació dels corresponents múltiplexs en TDT. 
 
3. Instar el Govern de les Illes Balears a impulsar la cooperació entre l’Ens Públic 
RTVIB (IB3) i els distints agents autonòmics, insulars o locals, públics o privats, de les 
televisions dels territoris de parla catalana que facin servir aquest idioma, per posar en 
marxa experiències conjuntes, en especial pel que fa als canals temàtics. 
 
4. Instar el Govern de les Illes Balears a ampliar els convenis d’intercanvi d’emissions 
amb les radiotelevisions públiques d’Andorra i del País Valencià per possibilitar la seva 
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futura recepció per mitjà de la concessió de noves freqüències de TDT. 
 
5. Instar el Govern de les Illes Balears a garantir el compliment de la normativa que 
regula l’ús de la llengua catalana en els canals de televisió de gestió privada de 
concessió autonòmica. 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, fa 
una sèrie de puntualitzacions: 
 
— Amb relació al primer punt de la part dispositiva referent a l’acord de les dues parts, 
diu que cada una té el seu espai, el seu àmbit territorial. Opina que es veu el mateix. 
— Amb relació al cinquè punt de la part dispositiva, diu que l’Equip de Govern no hi 
està d’acord, ja que opinen que el Govern de les Illes Balears garanteix el compliment 
de la normativa de l’ús de la llengua catalana. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de les observacions fetes per 
l’Equip de Govern. Amb relació al punt núm. 1 de la part dispositiva, diu que només 
“tapen” allò que cada canal compra de manera compartida. Quant al punt cinquè de la 
part dispositiva, opina que és millor substituir la paraula “garanteixi” per la paraula 
“vetlli”. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que es pot eliminar el primer punt de la part 
dispositiva, ja que aquest punt es referia a la situació abans de dia 20 de maig de 2009. 
Amb relació al punt cinquè de la part dispositiva, diu que està d’acord amb allò 
proposat pel portaveu del PP, de canviar la paraula “garanteixi” per la paraula “vetlli”. 
 
El reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern de l’Estat i el Govern de les Illes Balears a adoptar els acords 
necessaris per incrementar al màxim els canals en llengua catalana que es rebin a les 
Illes Balears amb l’assignació dels corresponents múltiplexs en TDT. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a impulsar la cooperació entre l’Ens Públic 
RTVIB (IB3) i els distints agents autonòmics, insulars o locals, públics o privats, de les 
televisions dels territoris de parla catalana que facin servir aquest idioma, per posar en 
marxa experiències conjuntes, en especial pel que fa als canals temàtics. 
 
3. Instar el Govern de les Illes Balears a ampliar els convenis d’intercanvi d’emissions 
amb les radiotelevisions públiques d’Andorra i del País Valencià per possibilitar la seva 
futura recepció per mitjà de la concessió de noves freqüències de TDT. 
 
4. Instar el Govern de les Illes Balears a vetllar el compliment de la normativa que 
regula l’ús de la llengua catalana en els canals de televisió de gestió privada de 
concessió autonòmica. 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Els Verds-Esquerra 
d’Artà relativa a mesures de protecció, conservació i difusió del valors 
patrimonials, paisatgístics i naturals dels espais costaners protegits del terme 
municipal 
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El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, llegeix la moció que, copiada 
literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

1. Atès que, com és ben sabut per aquest Consistori, les zones costaneres dels espais 
naturals protegits dels Canons i la Canova (ANEI), així com la zona costanera 
compresa entre el càmping de la Colònia de Sant Pere i Caloscamps i les cales 
verges de Cala Torta, Cala Mitjana, etc., es troben en procés d'intensa degradació, 
tant de la seva flora i fauna, com del seu paisatge, com a causa de l'incontrolat, 
massiu i sistemàtic accés, circulació i estacionament de vehicles motoritzats no 
autoritzats que hi ha, particularment intensos en els mesos d'estiu. 

2. Atès que el Ple d'aquest Ajuntament va aprovar, per unanimitat, un Reglament 
municipal en vigor des del mes de juliol de l'any 2006, pel qual la circulació i 
l’estacionament esmentats en aquesta zona, entre d'altres del municipi, estan 
explícitament prohibits, i s’estableix, d’altra banda, de quin tipus d'infracció es 
tracta i de quines sancions li corresponen. 

3. Atès que, dins alguns d'aquests espais protegits i/o objecte de la regulació 
esmentada, es troben, entre d'altres, les restes arqueològiques conegudes com a 
dolmen de l'Aigua Dolça, Bé declarat d'Interès Arqueològic pel Consell de Mallorca 
i inclòs dins del Catàleg municipal de Béns Immobles i Històrics, o el jaciment 
arqueològic de l'arenalet de Son Colom, un dels més primerencs exemples de 
l'arquitectura ciclòpia de les Illes i un dels jaciments més antics (II mil·leni aC: 
vegeu documents adjunts). En aquest sentit, juntament amb la declaració d'aquestes 
restes com a Bé d'Interès Cultural Arqueològic per part del Consell de Mallorca, es 
va delimitar tant el seu entorn de protecció, com la seva àrea de control arqueològic, 
d'acord amb l'article 7.4b de la Llei 12/1998, de 21 de desembre, de Patrimoni 
històric de les Illes Balears. 

4. Atès que l'esmentada Llei, al seu article 93, en el qual es defineixen les 
competències pròpies dels ajuntaments, consten, entre d'altres competències: [...] 4. 
Senyalitzar l’emplaçament dels béns integrants del patrimoni històric que es trobin 
en el terme municipal respectiu, ordenar les vies d’accés i adoptar les mesures de 
protecció respecte del trànsit de persones i vehicles. 

5. Atès que dins l'espai natural protegit dels Canons s'hi troben les runes de bateria 
de canons que dóna nom a l'esmentat espai, infraestructura militar abandonada que, 
convenientment conservada i habilitada, podria tenir usos pedagògics, històrics i 
fins i tot suposaria un valor de caire turístic. 

6. Atès que l'Equip de Govern d'aquest Ajuntament ha anunciat un Pla Turístic 
d'Artà 2009-2011,  mitjançant el qual es pretén valoritzar el patrimoni cultural, 
paisatgístic i patrimonial del nostre municipi, a la recerca d'un turisme diferenciat 
del de sol i platja, de caire cultural, excursionista i familiar, amb un caràcter, per 
altra banda, més desestacionalitzat. 

7. Atès que en el que s’ha redactat d'aquest Projecte Turístic hi figuren accions com 
la de la senyalització dels nostre monument (com l'esmentat), i el fet que la 
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circulació de vehicles a través dels nostres espais protegits en deterioren la flora i el 
paisatge. 

8. Atès que, com és sabut per l'Equip de Govern, la propietat d'aquest Ajuntament sí 
que ha demostrat, amb els fets, el seu interès en la seva conservació, i va aixecar, el 
passat mes de gener, una sèrie de talussos amb l'objectiu de limitar l'accés il·legal de 
vehicles motoritzats no autoritzats que hi ha a aquesta zona. 

9.Atès que, al començament del passat mes de juny, la Demarcació de Costes a les 
Illes Balears també va demostrar, de facto, aquest mateix interès, i va reconstruir els 
talussos que amb el transcurs dels mesos s’havien anat deteriorant i perdien així la 
seva funcionalitat de limitació de l'accés de vehicles. 

10. Atès que la Llei 5/2005, de 26 de maig, per a la conservació dels espais de 
rellevància ambiental (LECO) estableix, al seu article 28, l'obligatorietat de la 
planificació dels espais naturals protegits [que] s’ha de fer mitjançant els 
instruments següents: a) Els plans rectors d’ús i gestió dels parcs naturals, dels 
paratges naturals i de les reserves naturals. b) Les normes de protecció dels 
monuments naturals, dels paisatges protegits i dels llocs d’interès científic i 
microreserves. Atès que els Canons i la Canova, com els altres paratges costaners 
esmentats del nostre municipi, són espais protegits (ANEI i/o LIC i/o ZEPA). 

11. Atès que, l'any 2006, aquest regidor va entrar en aquest Ajuntament una 
instància en la qual proposava l'habilitació, a la zona costanera de la Colònia 
compresa entre el càmping de la Colònia i Caloscamps, d’aparcaments alternatius 
per a la gent que va a nedar o a passejar per la zona costanera compresa entre 
Betlem i l'antic càmping de la Colònia (l’arenalet dels Ermitans), de petites 
parcel·les situades al costat dret (cap a foravila, i no cap a la mar) de la carretera de 
Caloscamps anant en direcció a aquest indret, sense que hagi obtingut cap resposta 
a l'escrit, ni tengui constància, a dia d'avui, de cap actuació municipal ni política en 
el sentit de regular l'estacionament dels vehicles.  

12. Atès que la manca d'aquest tipus de regulació provoca que aquests indrets 
costaners d'Artà es degradin, tant pel que fa a la flora i fauna, com al paisatge. La 
desaparició de la flora a tot l'indret com a causa de la circulació i l’estacionament 
de vehicles motoritzats no autoritzats està provocant una ràpida i intensa erosió del 
seu sòl, que cada dia que passa perd sediment i fa més difícil i més lenta la seva 
recuperació. 

13. Atès que el Consell de Mallorca va aprovar en Ple, al passat mes de febrer de 
2008, l'adhesió de la institució al Conveni Europeu del Paisatge, en una iniciativa 
simbòlica que representà acceptar un compromís decidit envers la protecció i gestió 
del paisatge de Mallorca, amb uns criteris subscrits i aprovats pels països membres 
del Consell d'Europa. Aquesta va ser una passa molt important, que permeté situar 
Mallorca al mateix nivell que els països i les regions d'Europa capdavanters en 
aquesta matèria.  

14. Atès que la Fundación Biodiversidad, ens públic de l'Estat espanyol i depenent 
del Ministeri de Medi Ambient, Rural i Marí, ha pres la iniciativa, recentment, de 
fundar la Plataforma de Custòdia del Territori (PCT), la qual “nace con la vocación 
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de contribuir al objetivo común de promover el desarrollo de la custodia del 
territorio en el conjunto del Estado español actuando como herramienta de 
divulgación e impulso de esta filosofía de conservación. 
La custodia del territorio se entiende como una filosofía que busca facilitar las 
iniciativas voluntarias de conservación de la naturaleza, el paisaje y el 
patrimonio cultural en fincas privadas y municipales, y en las que los 
principales protagonistas serán, por un lado, un propietario y, por otro, una 
entidad de custodia que le asesora para llevar a cabo una gestión de su finca 
orientada a la conservación de sus valores y recursos” (veure pàgina web: 
http://www.custodia-territorio.es/). Atès que la PCT “busca convertirse en un 
lugar de encuentro para todas las redes y entidades de custodia que llevan a cabo su 
actividad en el Estado español, brindándoles apoyo e impulsándolas a que sigan 
trabajando en esta línea. Para ello, la Plataforma asume la participación como un 
rasgo esencial para su buena consecución y por ello desea poder contar con la 
colaboración de los diferentes actores del movimiento de la custodia para el 
desarrollo de las diferentes actividades de la Plataforma”.  

Per tots els motius exposats, aquest regidor proposa al plenari els següents 

ACORDS:  

1. L'Ajuntament d'Artà sol·licitarà l’adhesió immediata a la Plataforma de Custòdia 
del Territori impulsada per la Fundación Biodiversidad, amb l'objectiu de rebre tant 
ajuda tècnica com ajuda financera per millorar la gestió, conservació i difusió dels 
valors patrimonials, paisatgístics i naturals de les zones costaneres protegides i/o 
amb patrimoni arqueològic del municipi d'Artà. 

2. L'ajuntament d'Artà instarà tant el Consell de Mallorca com el Govern de les Illes 
Balears a adherir-se a l'esmentada Plataforma de Custòdia del Territori, amb 
l'objectiu que s'impliquin en la millora en la gestió, conservació i difusió dels valors 
patrimonials, paisatgístics i naturals de les zones costaneres protegides i/o amb 
patrimoni arqueològic del municipi d'Artà. 

3. L'Ajuntament d'Artà instarà la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les 
Illes Balears a planificar els espais naturals protegits del terme municipal d'Artà, 
especialment aquells més freqüentats pel públic, que acostumen a ser els situats a la 
franja costanera. Els Plans Reguladors d'Ús i Gestió (PRUG) són, en aquest sentit, 
eines de gestió i conservació de redacció inajornable. 

4. El Ple de l'Ajuntament d'Artà insta l'Equip de Govern de l'Ajuntament a aplicar 
el Reglament municipal en vigor des del mes de juliol de l'any 2006, pel qual la 
circulació i els estacionaments esmentats per a aquesta zona, entre d'altres del 
municipi, estan explícitament prohibits, i s’estableix, per altra banda, de quin tipus 
d'infracció es tracta i de les sancions que li corresponen. Insta, així mateix, per a la 
correcta aplicació d'aquest Reglament, a millorar i ampliar tant la senyalització de 
prohibició del pas de vehicles motoritzats no autoritzats, com la senyalització 
informativa dels valors naturals, patrimonials i paisatgístics que aquests indrets 
alberguen. Per a la zona compresa entre el càmping de la Colònia de Sant Pere i 
Caloscamps, es cercarà la cooperació amb els propietaris de petites parcel·les en sòl 
rústic de la zona, per a la possible habilitació d'espais d'aparcament regulats. 
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5. L'Ajuntament d'Artà instarà el Consell de Mallorca a adoptar, amb caràcter 
immediat i urgent, mesures de protecció, conservació i exposició del jaciment de 
l’arenalet  de Son Colom. 

6. L'Ajuntament d'Artà organitzarà algun tipus d'acte (conferència, per exemple) 
per explicar a la ciutadania el valor d'aquest jaciment arqueològic. Damià Ramis, 
redactor d'un dels pocs estudis científics sobre aquesta qüestió, és col·laborador 
habitual d'aquesta institució. 

El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, amb 
relació al primer i al segon punt de la part dispositiva, diu que en la documentació que té 
no ha vist les ajudes. Diu que s’ofereix a mirar els avantatges i desavantatges d’adherir-
se a aquesta Plataforma. Considera que les gestions de la Plataforma no han quedat 
gaire clares en la documentació annexa a la moció. 
En el punt núm. 3 de la part dispositiva, diu que els agradaria establir una sèrie de 
prioritats: que el Pla de Llevant estigui damunt d’altres plans. 
Amb relació al punt núm. 4, només es parla d’una zona amb dificultat d’aparcaments.  
Troba que hi ha altres zones amb la mateixa dificultat. 
Està d’acord amb el tema de la senyalització, però esperaria a tenir la dotació 
econòmica. 
Amb relació al punt cinquè, diu que no tots estan d’acord a donar tanta importància a 
l'arenalet de Son Colom; ells donen més prioritat al jaciment de les Païsses. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que comparteixen la moció al 100%. Opina que és 
una moció molt densa que es podria fragmentar en diferents mocions. 
Demana al portaveu d’EV-Esquerra d’Artà que deixi la moció damunt la taula i que en 
parlin més seriosament entre tots i facin dues mocions sobre el mateix tema. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que és una moció molt complexa. Diu que hi ha 
punts que no els agraden, inclosa l’exposició de motius, concretament el punt vuitè. 
Amb relació al primer punt de la part dispositiva, discrepa de l’adhesió a la Plataforma. 
Diu que considera el tema del jaciment de l’arenalet de Son Colom, assenyalat en el 
punt cinquè, d’alt interès i amb una petita inversió. 
Està totalment d’acord amb allò assenyalat en el punt sisè de la part dispositiva. 
No obstant això, considera que no es pot votar a favor de la moció, tal i com està. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, diu que la moció és un resum de 
diverses mocions i precs que ha anat presentant. 
Diu que no veu que l’Equip de Govern tengui intenció d’ampliar el PORN ni el Parc de 
Llevant. 
Fa molt de temps que insisteix en el tema dels rètols i l’Equip de Govern no li fa cas. 
Opina que la moció no és molt densa, però que hi ha poques ganes de fer feina a diari. 
Finalment, diu que no retira la moció. Diu a l’Equip de Govern que tot és posar-se a fer 
feina. 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, diu al 
portaveu d’EV-Esquerra d’Artà que no en té ni idea, de la feina que fa l’Equip de 
Govern. Fan tota la feina que poden i arriben allà on poden. 
 
El batle li diu que malgrat sigui un regidor de l’oposició, també pot fer feina per al seu 
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poble. A més li diu que ell ho té bo de fer, ja que aquest tema el gestiona el seu partit. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 2 vots a favor (EV-Esquerra 
d’Artà i UIA) i 9 vots en contra (UM, PSOE i PP), no resta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Els Verds-Esquerra 
d’Artà relativa a instar la Fundación Biodiversidad a incloure el Lloc d’Interès 
Comunitari Badies d’Alcúdia i Pollença entre les àrees d’acció i estudi objecte del 
projecte “INDEMARES LIFE+07/NAT/E/000732 Inventario i designación de la 
Red Natura 2000 en áreas marinas del Estado Español” 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, llegeix la moció que, copiada 
literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

1. Atesa la moció “Instar les administracions competents a estudiar la ubicació de 
zones de fondeig i a instal·lar punts d'amarratge a la zona del litoral artanenc 
qualificada de Lloc d'Interès Comunitari (LIC)” que el nostre grup municipal va 
presentar a debat i aprovació d'aquest Ple la passada sessió ordinària de dia 25 
de març de 2008, moció que va resultar aprovada.  

2. Atesos els Acords de l'esmentada Moció aprovada, en particular el número 1 i 
principal, relatiu a la Instància de “[...] redacció d'un estudi de necessitat i 
viabilitat de la ubicació de zones de fondeig a la zona de litoral artanenc 
qualificada de Lloc d'Interès Comunitari (LIC)”:  

- L'Ajuntament d'Artà instarà a la Direcció General de Qualitat Ambiental i 
Litoral a redactar un estudi de necessitat i viabilitat de la ubicació de zones de 
fondeig a la zona del litoral artanenc qualificada de Lloc d'Interès Comunitari 
(LIC). En el cas que es corrobori la necessitat d’establir aquest tipus de zones 
de fondeig, la Direcció General de Qualitat Ambiental i Litoral executarà la 
instal·lació dels punts de fondeig oportuns tot tramitant les corresponents 
autoritzacions administratives per part de la Demarcació de Costes de Illes 
Balears i de la Capitania Marítima a Balears.  

- Si s'escau la instal·lació de punts de fondeig i aquesta s'arriba a dur a terme, 
l'Ajuntament d'Artà participarà en la gestió.  

3. Atesa la resposta de Bartomeu Calafell Salom, de dia 1 de desembre de 2008 
(registre d'entrada en aquesta Corporació núm. 6180, de dia 12-12-2008), la 
qual, transcrita literalment, diu, entre d'altres coses, el següent: “actualment no 
es disposa de consignació pressupostària per augmentar el nombre d'ancoratges 
d'aquest tipus”  

4. Atès que als estudis previs a la Declaració com a Lloc d'Interès Comunitari de 
les Badies d'Alcúdia i Pollença hi consta la degradació de les praderies de 
posidònia oceànica a la zona propera a Cala Mata – Es Caló; és a dir, a la zona 
d'aquest LIC propera al municipi d'Artà.  



 18 

5. Atès que aquesta zona del litoral artanenc no disposa de cap “ordenació de la 
demanda, de vegades caòtica i superior a la capacitat de platges i cales, en les 
àrees naturals de la Xarxa Natura 2000”, i que es podria esdevenir un progressiu 
estat de degradació de la posidònia oceànica; degradació ja diagnosticada als 
esmentats estudis previs de l'any 2001.  

6. Atès que l'esmentat Acord número 1 de la moció aprovada fa un any consistia, 
principalment, en la instància de “[...] redacció d'un estudi de necessitat i 
viabilitat de la ubicació de zones de fondeig a la zona de litoral artanenc 
qualificada de Lloc d'Interès Comunitari (LIC)”, com ja s'ha indicat al punt 
número 2 de la Part Expositiva de la present Moció i que, de manera derivada, 
secundària i condicionada als resultats del reivindicat estudi, es proposava “la 
instal·lació dels punts de fondeig oportuns tot tramitant les corresponents 
autoritzacions administratives per part de la Demarcació de Costes de Illes 
Balears i de la Capitania Marítima a Balears”.  

7. Atès que la Fundación Biodiversidad, ens públic de l'Estat espanyol i depenent 
del Ministeri de Medi Ambient, Rural i Marí, desenvolupa actualment el 
projecte “INDEMARES. LIFE + 07/NAT/E/000732 Inventario y designación de 
la Red Natura 2000 en áreas marinas del Estado Español”, projecte amb una 
assignació pressupostària de 15,7 milions d'euros que té, entre d'altres objectius i 
accions (vegeu document adjunt), els de “Promoure la participació de totes les 
parts implicades en la investigació, conservació i gestió de la mar i dels seus 
recursos. […] Disposar d'unes directrius de gestió per als llocs proposats. 
[…] Sensibilitzar la població sobre la importància de la conservació i ús 
sostenible de la biodiversitat marina. […] Realització d'estudis científics / 
d'investigació / campanyes oceanogràfiques en cada una de les zones 
identificades per hàbitats, cetacis, rèptils i aus. Monitorització d'activitats 
humanes i llurs tendències. […] Elaboració de directrius de gestió per als 
llocs Xarxa Natura 2000 marins. [...]”. 

8. Atès que un dels llocs preseleccionats per al desenvolupament d'aquest Projecte 
és el Canal de Menorca, adjacent i limítrof al Lloc d'Interès Comunitari (Xarxa 
Natura 2000) Badies d'Alcúdia i Pollença. 

Per tots els motius exposats, aquest regidor proposa al plenari l’acord següent:  

1. L'Ajuntament d'Artà instarà la Fundación Biodiversidad a incloure el Lloc d'Interès 
Comunitari les Badies d'Alcúdia i Pollença entre les àrees d'acció i estudi objecte del 
projecte “INDEMARES. LIFE + 07/NAT/E/000732 Inventario y designación de la Red 
Natura 2000 en áreas marinas del Estado Español”. 

2. L'Ajuntament d'Artà instarà la Fundación Biodiversidad a redactar un estudi de 
necessitat i viabilitat de la ubicació de zones de fondeig a la zona del litoral artanenc 
qualificada de Lloc d'Interès Comunitari (LIC), entre d'altres accions que l'esmentat ens 
estatal consideri pertinents per al nostre cas.” 

El batle diu que no comparteixen el primer punt de la part dispositiva, ja que no volen 
entrar en competències amb altres batles. 
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El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà diu que aquesta matèria és de competència estatal i 
europea. No s’entra en cap tipus de competència amb cap Ajuntament. 
 
El batle diu que està d’acord amb el punt núm. 2 .  Malgrat això, diu que li volia fer una 
oferta d’endur-se’n la moció a la Mancomunitat del Nord. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que els auntaments no són competents en aquesta 
matèria. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà proposa que l’Ajuntament aprovi la moció i convidi 
la Mancomunitat del Nord a la seva adhesió. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, manifesta la seva conformitat i opina que és una moció 
molt encertada. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també manifesta la seva conformitat i diu que també es 
pot trametre a la Mancomunitat del Nord i als Ajuntament de Pollença, Alcúdia i Muro. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar la Fundación Biodiversidad a incloure el Lloc d'Interès Comunitari Badies 
d'Alcúdia i Pollença entre les àrees d'acció i estudi objecte del projecte “INDEMARES. 
LIFE + 07/NAT/E/000732 Inventario y designación de la Red Natura 2000 en áreas 
marinas del Estado Español”. 

2. Instar la Fundación Biodiversidad a redactar un estudi de necessitat i viabilitat de la 
ubicació de zones de fondeig a la zona del litoral artanenc qualificada de Lloc d'Interès 
Comunitari (LIC), entre d'altres accions que l'esmentat ens estatal consideri pertinents 
per al nostre cas. 

3. Trametre aquest acord a la Fundación Biodiversidad, a la Mancomunitat del Nord  i 
als Ajuntament de Pollença, Alcúdia i Muro. 
 
  
10.  Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de maig i juny 
de 2009 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de maig i juny de 
2009. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
 
11. Precs i preguntes 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de preguntes presentat per UIA i PP. 
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PREGUNTES FORMULADES PER UIA 
 
1 TEATRE 
 
1.1. Al ple de 31 de març ens varen dir que la demanda per les irregularitats de les obres 
del Teatre s’havia de presentar “demà o demà passat”. Quan s’ha presentat aquest 
contenciós?  
Resposta: No s’ha presentat. 
 
1.2. S’ha demanat l’informe al Consell Consultiu que dimanava de la sentència 112/09 
del jutjat Contenciós Administratiu número 1? 
Resposta: No. 
 
1.3. Si és que sí, quan? 
 
1.4 Si és que no, per què? 
Resposta: No s’ha pogut fer. 
 
1.5. Ja fa un any, el batle va anunciar que encarregaria una auditoria de les obres del 
teatre. Quines actuacions ha dut a terme l’Ajuntament en aquest sentit? 
Resposta: S’ha rebut l’informe i s’ha lliurat al gabinet jurídic. 
 
1.6. Ens poden presentar el resultat d’aquesta auditoria? 
Resposta: No, de moment està en poder del gabinet jurídic. 
 
 
2. INTERIOR 
 
2.1. Quina és la quantitat total, i per quins conceptes, que l’Ajuntament d’Artà ha hagut 
de pagar en concepte de la indemnització a l’excap de la Policia Local? 
Resposta: 61.917,94 �. 
 
2.2. Ara aquesta persona està novament suspesa de feina però no de sou. Quin serà el 
seu sou mensual a l’espera que hi hagi una nova sentència per a aquesta segona causa? 
Resposta: Prestacions bàsiques i ajuts familiars. 
 
2.3. Podrà interposar un recurs per danys i perjudicis? 
Resposta: Si vol. 
 
2.4. Quina és la plantilla actual de l’Ajuntament d’Artà sense comptar els monitors de 
l’Estiu Viu? 
Resposta: Està publicada al BOIB. 
 
2.5. Quants de monitors treballen actualment a l’Estiu Viu? 
Resposta: 15 a Artà i 3 a la Colònia de Sant Pere. 
 
2.6. Quin és el perfil dels monitors de Viu l’Esport? 
Resposta: Títol de monitor de temps lliure i formació esportiva. 
 
2.7. Quina és la despesa de l’Ajuntament pel que fa al viatge a Sardenya per visitar 
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Giovanni Lilliu? 
Resposta: 1.561,14 �. 
 
2.8. Quines són les inversions que l’Ajuntament ha fet als parcs infantils? 
Resposta: Cap. 
 
2.9. Dia 10 de juliol vàrem registrar una sol·licitud on demanàvem: “Una relació de les 
2.360 factures que, segons l’Equip de Govern format per UM-PSOE, hi havia el 2004 
sense poder passar a la comptabilitat oficial per manca de partida pressupostària amb 
una còpia de cada una i la data de pagament d’aquestes factures.  
La relació de factures que, des de 2007 i fins a dia d’avui, en algun moment no han 
pogut passar a la comptabilitat oficial per manca de partida pressupostària”. Encara no 
hem obtingut resposta de l’Equip de Govern i ja han passat els cinc dies que estableix la 
llei. Hem d’entendre que se’ns denega aquesta informació? 
Resposta: No. 
 
2.10. Quina és la resposta que dóna el senyor batle davant aquesta manca d’informació? 
Resposta: Manca de temps i de mitjans materials i humans. 
 
 
4. MEDI AMBIENT 
 
4.1. Tot i que l’Equip de Govern ho posa en dubte, les queixes de la majoria de 
ciutadans vénen a causa de la poca neteja del municipi. Quines iniciatives ha posat en 
marxa la regidoria de Medi Ambient per donar resposta a les queixes dels ciutadans? 
Resposta: Cap, perquè no hi ha hagut queixes. 
 
4.2. Quina ha estat la previsió que ha fet l’Equip de Govern per donar resposta a la 
massificació de la Colònia de Sant Pere durant els mesos d’estiu? 
Resposta: Donar una resposta quan s’ha necessitat. 
 
4.3. Llevarà l’Equip de Govern alguns dels contenidors disposats a llocs estratègics 
perquè sempre estan plens, com és el cas dels que hi ha a la ronda nova? 
Resposta: No, de moment, no. 
 
4.4. Ha previst la regidoria de Medi Ambient reposar els poals de recollida selectiva que 
es trenquen o que es roben? 
Resposta: No, de moment, no. 
 
5. URBANISME 
 
5.1. El conveni de Son Tallet, modificat sense passar per Ple en la darrera ocasió, es va 
fer aviat perquè s’havia de fer la circumval·lació i s’havia de cedir un espai per fer-hi la 
caserna de la Guàrdia Civil. Per què no es comença a fer aquesta instal·lació? 
Resposta: Perquè les Normes Subsidiàries no estan aprovades. 
 
5.2. Quan està previst que es comenci? 
Resposta: Quan les NS estiguin aprovades. 
 
5.3. En quin estat de tramitació es troben les NS? 
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Resposta: Enviades a la CIU. 
 
5.4. Quina és la previsió que fa el gabinet d’Urbanisme pel que fa a l’aprovació 
definitiva? 
Resposta: No està en les nostres mans. 
 
5.5. Quin són els terminis que estableix el conveni de Son Tallet? 
Resposta: Al final del mes de maig de l’any 2010. 
 
5.6. Què ha presentat l’Ajuntament al POS? 
Resposta: Clavegueram. 
 
5.7. Què ha aprovat? 
Resposta: Clavegueram. 
 
PREGUNTES FORMULADES PEL PP: 
 
Abans d’iniciar la lectura de les preguntes, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, formula els 
precs següents: 
 
1. Demana que es faci una revisió puntual dels problemes detectats en la recollida de 
fems de la Colònia de Sant Pere. 
2. Demana que els socorristes tenguin el material de primers auxilis. 
3. Demana que durant la fira es potenciï el comerç local. 
 
Resposta: S’estudiarà. 
 
1. Quines són les darreres actuacions de l’Equip de Govern, i en quin estat es troben les 
recepcions de les urbanitzacions de Betlem, Sant Pere i l’Estanyol? 
Resposta: Les mateixes que a l’anterior plenari. 
 
2. Quines seran les passes següents i en quin marge de temps s’efectuaran? 
 
3. L’Equip de Govern està treballant en la posada en marxa d’un procés de pressuposts 
participatius a Artà per al proper 2010? 
Resposta: No. 
 
4. L’Equip de Govern està treballant en la posada en marxa del servei de recollida 
selectiva porta a porta per al proper 2010? 
Resposta: S’hi està treballant. 
 
5. Des del darrer plenari s’ha fet algun avenç en la constitució de l’entitat que ha de 
gestionar el Pla de Desenvolupament Turístic d’Artà? 
Resposta: No. 
 
6. Des del darrer plenari, s’ha fet algun avenç per signar el conveni per remodelar el 
casal de Can Solivellas? Quan es té previst que es pugui signar? Quan es té previst que 
s’iniciïn les obres? 
Resposta: No hi ha cap conveni i no se signarà. El projecte tècnic s’ha tramès a Madrid, 
al Ministeri. Aproximadament, en 3 mesos s’iniciaran les obres. 
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7. Què ha motivat la reforma circulatòria de la plaça del Conqueridor? 
Resposta: Es va aprofitar el canvi d’asfaltat de la plaça per regular l’accés només als 
residents de la zona i no als comerços. 
 
8. És conscient l’Equip de Govern de la manca de places d’aparcament que suposa 
aquesta mesura per als veïnats? 
Resposta: Sí, però per descongestionar els centres urbans, s’habiliten aparcaments a 
l’extraradi. Com que no hi ha aparcament a la zona, hi ha molt menys trànsit. 
 
9. Treballa l’Equip de Govern en algun projecte per tal d’augmentar les places 
d’aparcament per als residents al nucli urbà d’Artà? 
Resposta: Sí. 
 
10. Es pensen instal·lar pilots per impedir l’entrada de vehicles a la plaça del 
Conqueridor? 
Resposta: No, no tenim pressupost. 
 
11. Ha minvat el servei de neteja viària de la Colònia de Sant Pere en plena temporada 
d’estiu? 
Resposta: No. 
 
Per què ja no hi passa la màquina d’escombrar els carrers? 
Resposta: No tenim constància d’aquest fet. 
 
12. Quins actes de les festes d’Artà no seran gratuïts? 
Resposta: El triatló, el concert de Sant Salvador i l’obra de teatre. 
 
Quins costos tindran per als usuaris/participants? 
Resposta: Triatló: 21 � (18 �+3 �) /persona. 
Concert: 12 �, entrada anticipada. 
    15 �, entrada a taquilla. 
Teatre:    10 �. 
 
13. Quins actes de les festes d’Artà no seran organitzats directament per l’Ajuntament? 
Resposta: L’Ajuntament participa a tots els actes que conformen el programa de les 
festes. Després hi ha actes concrets, els quals organitza conjuntament amb entitats 
esportives i culturals, cosa que enriqueix el programa i el fa més participatiu. 
 
14. Per quant està pressupostada la verbena de dissabte dia 1 d’agost? 
Resposta: 13.500 �. 
 
15. Per quant està pressupostada la verbena de dijous dia 6 d’agost? 
Resposta: 15.000 �. 
 
16. Per quant està pressupostada la verbena camp de dimecres dia 5 d’agost? 
Resposta: 7.500 �. 
 
17. Per quant estava pressupostada la festa “Estiu blau” d’Encalentim les Festes, del 
passat dissabte dia 25 de juliol? 
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Resposta: 1.600 �. 
 
18. D’ençà del darrer plenari, s’ha produït algun avenç respecte a la tramitació de les 
Normes Subsidiàries? 
Resposta: S’ha enviat a la CIU. 
 
19. Que troba el batle de la nova il·luminació pública d’alguns carrers de la Colònia? 
Resposta: Perfecta. 
 
20. A quina normativa feia referència el batle quan expressava la necessitat que hi 
hagués una farola cada 12 metres de carrer? 
Resposta: Diu que ell va dir a 16 metres de distància. 
 
21. És conscient l’Equip de Govern que les clavegueres transversals instal·lades durant 
les obres de canalització continuen fent renou i provocant molèsties als veïnats? 
Resposta: S’han reparat, però pot ser que encara provoquin molèsties. 
 
22. Finalment, quantes persones es traslladaren a Itàlia per visitar Giovanni Lilliu amb 
costos carregats a aquest Ajuntament? 
Resposta: 3 persones. 
 
Quina despesa total es va fer amb bitllets d’avió? 
Resposta: 1.261, 14 �. 
 
Quina despesa total es va fer en dietes? 
Resposta: 300 � d’hotel. 
 
Quina va ser la despesa total? 
Resposta: 1.561 �. 
 
 
 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària Vist i plau  
 El batle  
 
 


